

**របាយការណ៍**  
**ថ្លែងដោយ ឯកឧត្តម សំរិទ្ធ កំសាន្ត**  
**សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៃសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា**  
**ស្តីពី**

សកម្មភាពបណ្តុះបណ្តាលនិងការបញ្ចប់ការសិក្សាប្រចាំឆ្នាំ ថ្លែងក្នុងពិធីប្រគល់សញ្ញាបត្រ ថ្នាក់បណ្ឌិតកិត្តិយស  
ថ្នាក់បណ្ឌិត ថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ និងថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រ ដល់និស្សិតដែលបានបញ្ចប់ការសិក្សា នៅសាកល  
វិទ្យាល័យកម្ពុជា ឆ្នាំ២០១៤ ក្រោមអធិបតីភ័ក្តិដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ របស់**ឯកឧត្តមបណ្ឌិតហង់ ជួនណារ៉ុន**រដ្ឋមន្ត្រី  
ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ៣០ ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៤ ស្ថានីយ៍ទូរទស្សន៍-វិទ្យុអាស៊ីអាគ្នេយ៍

- សូមគោរព**ឯកឧត្តមបណ្ឌិត ហង់ ជួនណារ៉ុន**រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជាទីគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់!
- សូមគោរព**ឯកឧត្តមបណ្ឌិត កៅ សមហ្វន**ជាប្រធានសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាជាទីគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់!
- ឯកឧត្តម លោកជំទាវ អស់លោក លោកស្រី ជារៀវកិត្តិយសជាតិ និងអន្តរជាតិ ជាទីគោរព!
- គណៈគ្រប់គ្រង សាស្ត្រាចារ្យ បុគ្គលិក និងនិស្សិតជ័យលាភីទាំងអស់ នៃសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាជាទីរាប់អាន!

ថ្ងៃនេះ ជាទិវាដ៏មហានក្ខតិបុក្ស ដែលសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា មានកិត្តិយសដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ ដោយបានទទួលស្វាគមន៍ ចំពោះវត្តមានដ៏ឧត្តុង្គឧត្តម របស់ **ឯកឧត្តមបណ្ឌិត ហង់ ជួនណារ៉ុន** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា ដែលបានផ្តល់កិត្តិយស អញ្ជើញចូលរួមជាអធិបតីដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ក្នុងពិធីប្រគល់សញ្ញាបត្របណ្ឌិតកិត្តិយស និងសញ្ញាបត្រថ្នាក់បណ្ឌិត ថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ និងថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រ។

តាងនាមគណៈគ្រប់គ្រង សាស្ត្រាចារ្យ បុគ្គលិក និងនិស្សិតទាំងអស់ នៃសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា និងក្នុងនាមខ្លួនខ្ញុំផ្ទាល់ ខ្ញុំបាទសូមសម្តែងនូវអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅបំផុត ចំពោះឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី ដែលបានឆ្លៀតឱកាសដ៏មមាញឹក និងមានតម្លៃ អញ្ជើញជាអធិបតី និងលើកទឹកចិត្តដល់យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នា ជាពិសេសដល់បេក្ខបណ្ឌិតកិត្តិយស និងនិស្សិតជ័យលាភីដែលត្រូវទទួលសញ្ញាបត្រ ក្នុងឱកាសដ៏សែនរីករាយនេះ។

**ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី ជាតិគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់!**

**អង្គការវិទ្យាល័យកម្ពុជា និងជាតិមេត្រ!**

ក្នុងឱកាសដ៏ថ្លៃថ្លានេះ សូមអនុញ្ញាតឲ្យខ្ញុំបាទធ្វើសេចក្តីរាយការណ៍ដោយសង្ខេប ស្តីពីមូលប្រវត្តិ និងសកម្មភាពបណ្តុះបណ្តាល និងការបញ្ចប់ការសិក្សារបស់ប្អូនៗនិស្សិតនៃសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា ដែលមានខ្លឹមសារដូចខាងក្រោម:

សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បានបង្កើតឡើងដោយអនុក្រឹត្យលេខ ៥១ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី២០ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ២០០៣ ដែលមានទីតាំងដើម ស្ថិតនៅខាងត្បូងវិមានឯករាជ្យប្រមាណ៥០ម៉ែត្រ។ នៅខែតុលា ឆ្នាំ២០១១ សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បានប្តូរទីតាំងមកទីតាំងថ្មីដែលជាទីតាំងបច្ចុប្បន្ន ស្ថិតនៅផ្លូវលំវិប្រឹក្សា សង្កាត់ទឹកថ្លា ខ័ណ្ឌសែនសុខ ។ រហូតមកទល់បច្ចុប្បន្ន សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា មានអាយុកាល ១១ឆ្នាំហើយ។សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាមានមហាវិទ្យាល័យចំនួនប្រាំមួយ(០៦)កំពុងបណ្តុះបណ្តាលនិងមានកម្មវិធីសិក្សាចាប់ពីបរិញ្ញាបត្ររង បរិញ្ញាបត្រ បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់និងថ្នាក់បណ្ឌិត។ មហាវិទ្យាល័យទាំងនោះរួមមាន៖ **មហាវិទ្យាល័យសិល្បៈ មនុស្សសាស្ត្រនិងភាសាមហាវិទ្យាល័យអប់រំ មហាវិទ្យាល័យច្បាប់ មហាវិទ្យាល័យគ្រប់គ្រង មហាវិទ្យាល័យវិទ្យាសាស្ត្រនិងបច្ចេកវិទ្យានិង មហាវិទ្យាល័យវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម**។សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា ក៏បានបង្កើតមជ្ឈមណ្ឌលនិងវិទ្យាស្ថានដើម្បីគាំទ្រដល់ការបណ្តុះបណ្តាលការសិក្សាស្រាវជ្រាវដូចជា៖ **មជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាអាស៊ានមជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាភាសាអង់គ្លេស និងវិទ្យាស្ថានស្រាវជ្រាវនិងការសិក្សាជាន់ខ្ពស់**។ ព្រមជាមួយនេះសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បានបង្កើតសភានិស្សិត សមាគមក្លឹបពិភាក្សានិងយុវជនស្ម័គ្រចិត្តកាកកបាទក្រហមកម្ពុជា ដើម្បីបង្កលក្ខណៈងាយស្រួលបន្ថែមទៀតដល់និស្សិតក្នុងការបង្កើន និងពង្រីកចំណេះដឹងក្រៅពីការរៀនក្នុងថ្នាក់ផ្តល់ឱកាសអោយពួកគេបានចូលរួមប្រគូតប្រជែងក្នុងវិស័យអប់រំជាមួយគ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សាផ្សេងៗ បង្កើតទំនាក់ទំនងជាមួយនិស្សិតមកពីមហាវិទ្យាល័យនានា និងផ្តល់ឱកាសអោយពួកគេបានចូលរួមក្នុងសកម្មភាពបម្រើ និងសហគមន៍ ។

បច្ចុប្បន្ននេះ សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា មាន បុគ្គលិក និងសាស្ត្រាចារ្យសរុបចំនួន ២៨៣នាក់ ដែលក្នុងនោះបុគ្គលិករដ្ឋបាលមានចំនួន ៩៨នាក់ (ស្រ្តី ២៩នាក់) និងសាស្ត្រាចារ្យមាន ១៨៥ នាក់ (ស្រ្តី២៦ នាក់)។

ក្នុងរយៈពេល១១ឆ្នាំ គិតចាប់ពីឆ្នាំ ២០០៣ រហូតដល់ឆ្នាំ ២០១៤ នេះ និស្សិតដែលបានបញ្ចប់ការសិក្សា ទៅសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា សរុបចំនួន **២០៣៦នាក់** (ស្រ្តី**៨២៤នាក់**) ដែលក្នុងនោះនិស្សិតថ្នាក់បណ្ឌិតចំនួន **០៣នាក់** ថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ ចំនួន **២០០នាក់** (ស្រ្តី **៤៣នាក់**) ថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រ ចំនួន**១៦៩១នាក់** (ស្រ្តី **៧២៦នាក់**) និងថ្នាក់បរិញ្ញាបត្ររង ចំនួន **១៤២នាក់** (ស្រ្តី**៥៥នាក់**)។

តាមការអង្កេតចុងក្រោយស្តីពីឱកាសការងារ ចំពោះនិស្សិតដែលបានបញ្ចប់ការសិក្សា នៅឆ្នាំសិក្សា ២០១២-២០១៣ កន្លងមកនេះ មាននិស្សិតចំនួនជាង **៩០%** បានទទួលការងារធ្វើ រីឯ **៤%**ទៀតកំពុងបន្តការសិក្សាថ្នាក់ក្រោយបរិញ្ញាបត្រទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេស។ អតីតនិស្សិតសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាដែលបាននឹង

កំពុងសិក្សានៅក្រៅប្រទេសរួមមានដូចជា៖ សាធារណៈរដ្ឋកូរ៉េ (ខាងត្បូង) ចិន ជប៉ុន ម៉ាឡេស៊ី ហ្វីលីពីន សិង្ហបុរី អូស្ត្រាលី អាណូម៉ង់ អង់គ្លេស សហរដ្ឋអាមេរិក ឥណ្ឌា បារាំង ញូហ្សីលែន ស៊ុយអែត សាធារណរដ្ឋឆែក និង ហុងកុង។

ក្នុងឆ្នាំសិក្សា២០១៣-២០១៤នេះ និស្សិតដែលបានបញ្ចប់ការសិក្សាដោយជោគជ័យសរុបចំនួន ៣៤៥នាក់ (ស្រ្តី១៤៤នាក់) ក្នុងនោះរួមមាន ថ្នាក់បណ្ឌិតចំនួន០១នាក់ ថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ចំនួន១៧នាក់ (ស្រ្តី០៧នាក់) និងថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រចំនួន៣៣៨នាក់(ស្រ្តី១៣៧នាក់)។

ដោយឡែក ចំពោះនិស្សិតដែលកំពុងសិក្សានៅសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា ទាំងអស់សរុប មានចំនួន ៣០៥៩នាក់ (ស្រ្តី១៤៣២នាក់)។

ក្នុងរយៈពេលកន្លងមក ក៏ដូចជាបច្ចុប្បន្ន និងទៅអនាគត សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាបាននឹងកំពុងបណ្តុះបណ្តាល និស្សិតដោយអនុវត្តតាមផែនការយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ខ្លួន ដែលស្របទៅនឹងគោលនយោបាយ និងផែនការយុទ្ធសាស្ត្ររបស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្រោមការដឹកនាំប្រកបដោយគតិបណ្ឌិតដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់**សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន**នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ផែនការយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងស្តង់ដារជាតិទាំង៩ របស់គណៈកម្មាធិការទទួលស្គាល់គុណភាពអប់រំនៃកម្ពុជា ក្នុងការធានាលទ្ធភាពផ្តល់ការអប់រំ ប្រកបដោយគុណភាព ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការការងារទាំងក្នុងស្រុក ក្នុងតំបន់ និងអន្តរជាតិ។ ដើម្បីសម្រេចបានទិសដៅនេះ សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា ជានិច្ចកាល តែងបានអភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សា សម្ភារៈរូបវន្ត និងសម្ភារៈបរិក្ខារដែលគាំទ្រឲ្យការសិក្សា និងការបង្រៀន ដើម្បីប្រែក្លាយសាកលវិទ្យាល័យ ទៅជាស្ថាប័នអប់រំឈានមុខមួយ ក្នុងការជួយរំលែកបន្ទុករបស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការបណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្សប្រកបដោយគុណភាពខ្ពស់។ សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា ក៏បានផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់ខ្លាំងទៅលើការស្រាវជ្រាវ និងការបោះពុម្ពផ្សាយ ដើម្បីទុកជាចំណេះដឹងដល់អ្នកសិក្សាស្រាវជ្រាវជំនាន់ក្រោយ។

លើសនេះទៀត ដើម្បីធានាគុណភាពនៃការបណ្តុះបណ្តាល សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាបានធ្វើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍផ្នែកអប់រំក្នុងក្របខ័ណ្ឌជាតិដូចជាជាមួយកាកបាទក្រហមកម្ពុជា ក្រសួងកិច្ចការនារី សមាគមគ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សា សហព័ន្ធសហភាពយុវជនកម្ពុជា សមាគមអភិវឌ្ឍសុខភាពប្រជាជននិងជាមួយស្ថាប័នអន្តរជាតិពីបណ្តាប្រទេសផ្សេងៗគ្នា ដូចជាសហរដ្ឋអាមេរិក ប្រទេសជប៉ុន ប្រទេសកូរ៉េ ប្រទេសថៃ ប្រទេសអ៊ីស្រាអែល ប្រទេសឥណ្ឌា ប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី និងប្រទេសចិន ។ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការទាំងអស់នេះ ផ្តល់ឱកាសឲ្យនិស្សិតទទួលបានបទពិសោធន៍បន្ថែមក្នុងការសិក្សា ក៏ដូចជាការផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍ក្នុងការគ្រប់គ្រងវិធីសាស្ត្របង្រៀន និងការសិក្សាស្រាវជ្រាវរួមគ្នា ។ សកម្មភាពនេះនៅតែជាកត្តាអាទិភាពមួយក្នុងចំណោម កត្តាអាទិភាពជាច្រើនទៀត ដែលសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បាននឹងកំពុងផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់។ ជាក់ស្តែង សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បានសហការជាមួយសាកលវិទ្យាល័យជាដៃគូក្នុងការរៀបចំសិក្ខាសាលាដើម្បីចែករំលែកបទពិសោធន៍ វិធីសាស្ត្របង្រៀន និងវិធីសាស្ត្រស្រាវជ្រាវដល់សាស្ត្រា

ចារ្យដើម្បីអភិវឌ្ឍចំណេះដឹងនិងបទពិសោធន៍ សម្រាប់ការលើកកម្ពស់និងពង្រឹងគុណភាព និងប្រសិទ្ធភាព ក្នុងការអប់រំ និងការផ្ទេរចំណេះដឹង។ ទន្ទឹមនោះ សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បានជំរុញ និងបង្កលក្ខណៈអោយ សាស្ត្រាចារ្យ បុគ្គលិកទៅបន្តការសិក្សានៅបរទេសទៀតផង។

ម៉្យាងទៀត ដើម្បីជាការចូលរួមចំណែកជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្ររបស់ប្រជាជន សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាបានស្វែងរកដៃគូផ្តល់ជំនួយ ហើយបានផ្តល់អាហារូបករណ៍ដល់និស្សិតក្រីក្រតែ ៣៧២០នាក់ (ដោយពុំរាប់បញ្ចូលអាហារូបករណ៍ដែលសាកលវិទ្យាល័យបានផ្តល់ជូនឥស្សរជនជាន់ខ្ពស់នៃ រាជរដ្ឋាភិបាលនិងអាហារូបករណ៍ចញ្ចុះថ្លៃសិក្សា)។

**ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី ជាតិគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់!**

**អង្គពិធីនាំមូលជាតិគោរព និងជាតិមេត្រ!**

លទ្ធផលដ៏ត្រចះត្រចង់ដូចបានរៀបរាប់ដោយសង្ខេបខាងលើ គឺពិតជាបានមកពីការខិតខំប្រឹងប្រែង របស់ថ្នាក់ដឹកនាំគណៈគ្រប់គ្រង សាស្ត្រាចារ្យ និងបុគ្គលិក ដោយមានការគាំទ្រយ៉ាងសកម្មពីសំណាក់អាណា ព្យាបាល និស្សិត ជាពិសេសគឺបានមកពីការជួយជ្រោមជ្រែងយ៉ាងខ្លាំងក្លារបស់ **ឯកឧត្តមបណ្ឌិតហារុហ៊ី សា ហាន់ដា** ដែលជានិច្ចកាលលោក តែងតែផ្តល់អាហារូបករណ៍ដល់និស្សិតយើងជារៀងរាល់ឆ្នាំ។ ព្រម ជាមួយនោះ លោកបណ្ឌិត **Rikhi Thakral** ប្រធានក្រុមហ៊ុន **Thakral Holding Ltd.** នៃប្រទេសសិង្ហបុរី ក្រុម ហ៊ុន **China Fairwind Cambodia Investment Company Limited** ក្រុមហ៊ុន ខ្មែរ ប្រូរីវើបុរី ប៉េងហ្វុត អ៊ិនវេស មេន ខូអ៊ីលធីឌីព្រមទាំងសប្បុរសជនជាច្រើនទៀត ក៏បានជួយឧបត្ថម្ភផងដែរ។

ជាទិសដៅនិងសម្មភាពសម្រាប់ឆ្នាំ២០១៥ ខាងមុខនេះសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជានឹងបើកដំណើរការ មហាវិទ្យាល័យថ្មីមួយគឺ**មហាវិទ្យាល័យព័ត៌មាននិងគមនាគមន៍(College of Media and Communications)** ដែលផ្តល់កម្មវិធីសិក្សាកម្រិតបរិញ្ញាបត្ររង បរិញ្ញាបត្រនិង**សាលាគេដៅសែនកិច្ចការរដ្ឋាភិបាលនិងទំនាក់ ទំនងអន្តរជាតិ(TechoSen School of Government and International Relations)** ដែលផ្តល់កម្មវិធីសិក្សា កម្រិតបរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់និងថ្នាក់បណ្ឌិត។សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា បានបំពេញបែបបទផ្នែកច្បាប់ស្នើសុំ ទៅក្រសួងអប់រំ យុវជននិងកីឡារួចរាល់ហើយ គឺនៅរង់ចាំតែ **ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី ពិនិត្យនិងយល់ព្រមតាម សំណើរបស់សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជាប៉ុណ្ណោះ។** យើងខ្ញុំសង្ឃឹមថា **ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី ពិនិត្យនិងសម្រេចតាម សំណើរបស់សាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា** ដោយអនុគ្រោះ និងសេចក្តីគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ !

នៅទីបញ្ចប់ ក្នុងនាមគណៈគ្រប់គ្រង សាស្ត្រាចារ្យ បុគ្គលិក និងនិស្សិតទាំងអស់ នៃសាកលវិទ្យា ល័យកម្ពុជា ខ្ញុំបាទសូមសម្តែងនូវសេចក្តីដឹងគុណ ដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ចំពោះ**ឯកឧត្តម បណ្ឌិត ហាន់ ជួនណារ៉ុន** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡាដែលបានចំណាយពេលវេលាដ៏មមាញឹកនិងមានតម្លៃ អញ្ជើញចូលរួម ជាប្រធានគណៈអធិបតីដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ ក្នុងពិធី ប្រគល់សញ្ញាបត្រ នៃសាកលវិទ្យាល័យកម្ពុជានាថ្ងៃនេះ។

សូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះ គណៈអធិបតី ឯកឧត្តម លោកជំទាវ អស់លោក លោកស្រី ភ្ញៀវ កិត្តិយស ជាតិ និងអន្តរជាតិទាំងអស់ ដែលបានអញ្ជើញចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីនេះ និងសូមគោរពជូនពរ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ អស់លោក លោកស្រី ភ្ញៀវកិត្តិយសជាតិ និង អន្តរជាតិ ព្រមទាំងប្អូនៗនិស្សិត ទាំង អស់សូមឲ្យ បានប្រកបដោយ ជោគជ័យ សិរីមង្គល និង វិបុលសុខគ្រប់ប្រការ កុំបីឃ្លៀងឃ្លាតឡើយ។

**សូមអរគុណ!**